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SZIGETBECSEI
KRÓNIKA

Játszóteret avattunk
Kedves sporttársam evezős egyesülete 

nemrég európai uniós pályázatot nyert gyer-
mekek életmód nevelésének programjával. 
Ennek középpontjában a játék, a játékos 
sport szerepelt. Találó jelmondatot válasz-
tottak: „Ma még csak játék, holnap életmód.”

Sokan sokat beszélnek a játék, a sport tes-
tet, szellemet, jellemet alakító hatásáról, de 
szerencsére egyre többen tesznek is azért, 
hogy legnagyobb kincsünk, a gyermek, ré-
szesülhessen az önfeledt játék, majd a tuda-
tosan választott egészséges, sportos életmód 
örömeiben, hasznában.

Szigetbecse példát mutatott e téren is: a 
tettrekészségéről adott újra tanúbizonyságot. 
Szigetbecse ismét ünnepelhetett. Szigetbecse 
ismét gazdagodott.

Június 4-én a Balassi téren felavattak egy 
szép játszóteret. Szülők, nagyszülők és per-
sze a főszereplők, a gyerekek hallgatták a 
polgármester üdvözletét. Hallgatták többen 
azok közül is, akik közreműködtek a játszó-
kért létrehozásában. Őket illették a köszönet 
szavai. A Gyermek, Ifjúsági és Sport Minisz-
térium „Játszótéri építési program” címmel 
pályázatot hirdetett. A községi alapítvány el-
nöke, Lumei Sándomé sokat tett annak érde-
kében, hogy Szigetbecse pályázata sikeres 
legyen. Ezért dolgozott a maga területén Bu-

kovszky István is, aki a megyei közgyűlés-
ben képviseli térségünket. A 2 milliós pályá-
zati pénzhez a község képviselő-testülete 
megszavazta a költségvetésből a szükséges 1 
millió forintos önrészt. Az építés közben -  
hangsúlyozta beszédé-
ben a polgármester -  
nem lehetett olyat 
kérni a helybéliektől, a 
vállalkozóktól, ami-
ben ne nyújtottak vol-
na örömmel segítsé-
get.

Jelen volt Törő 
György fafaragó népi 
iparművész, akinek 
szekszárdi vállalkozá-
sában készültek a kert 
játékai. A sokszorosan 
kitüntetett művész 
kérdésünkre elmondta, 
hogy családi vállalko-
zásában óvónő leányai 
tervezik, maga vejei- 
vel faragja a játékokat. Sok játszótér -  itthon 
és a határon kívül -  létesült a szekszárdi vál-
lalkozásban készült berendezésekkel, de köz-
reműködtek számos II. világháborús emlék-
hely kialakításában is.

A szalagátvágás után az óvodások adtak 
kedves műsort, majd eljött a várva várt pilla-
nat: a gyermekek elfoglalták a nekik készült 
birodalmukat.

Öröm volt nézni örömüket, és azt is, hogy 
megmutatták, mennyit tanultak az óvodában, 
a szülői házban a közösségi magatartás terén.

Az izgalom és várakozás feszültsége 
ellenére azonnal sorba rendeződtek a csúszda 
mögött, senki sem akart a másik rovására 
előnyhöz jutni, a hintánál a nagyobbak 
segítettek a kicsiknek, a homokozóban a leg-
nagyobb egyetértésben játszottak, akik ezt a 
szórakozást választották. Bárha megőriznék 
felnőttként is ezt a szellemet!

Egy kicsi felhő borult az ünnep egére. Az 
aggodalom felhője. Nem ok nélkül említette 
ezt az aggodalmat köszöntőjében a polgár- 
mester. Az értelmetlen, gonosz rombolás, 
amivel a közösség által létrehozott értékek, a 
közösséget szolgáló berendezések válnak 
használhatatlanná, már Szigetbecsén is rend-
szeressé vált. Meddig marad érintetlen a van-
dáloktól ez a szép játszótér? Nem ünnepron-
tás volt a célja -  a féltést fejezte ki a polgár- 
mester, amikor arra kérte ezúttal is (és lapunk 
e számában közölt levelében) Szigetbecse la-
kóit, segítsenek megőrizni a közösség érté-
keit.

Tereljük el a felhőket, legyünk optimisták. 
Higgyük, hogy Szigetbecse új értéke, a ját-
szókért, sokáig okoz örömet gyermekeink-
nek.
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Testületi ülés

• Sikeres pályázatok -  kezdődnek az útépítések

• Ünnepélyesen átadták az új játszóteret

• Folytatódik a járdaépítés

Szigetbecse Község Önkormányzat 
Képviselő-testülete 2004. június 7-én tartotta 
ülését. Első napirendi pontjaként a szociális 
igazgatásról és szociális ellátásról szóló helyi 
rendelet tervezetét vitatták meg. Ennek során 
egy régebbi rendeletet kellett újabb jog-
szabályok miatt újrafogalmazni. A testület 
elé került tervezet így megfelelt az európai 
uniós jogszabályi követelményeknek. A 
testület a tervezetet elfogadta, és rendeletet 
alkotott.

*

A következőkben a gyermekek védelmét 
biztosító pénzbeli és természetbeni ellátá-
sokról szóló helyi rendelet tervezetét vitatták 
meg. Ezúttal is egy régebben elfogadott helyi 
rendeletet kellett jogharmonizáció céljából 
módosítani. A testület megismerte és elfo-
gadta a változtatásokat, és megalkotta a ren-
deletet.

*

Harmadik fő napirendi pontként az oktatá-
si intézmények Minőségirányítási Program-
járól, intézkedési tervéről tárgyaltak.

A tervezetről előzőleg tárgyalt a makádi 
képviselő-testület, azt elfogadta. Egyetértőén 
nyilatkozott a Szigetbecsei Általános Iskola 
igazgatója, Raffay Béla is.

A Német Nemzetiségi Kisebbségi Önkor-
mányzat szintén megvitatta a tervezetet és 
néhány javaslatot tett, ezeket a testület elfo-
gadta, és beépítette a tervezetbe.

A képviselők tételesen megtárgyalták a 
tervezet fejezeteit, bejegyezték az elfogadott 
módosításokat, majd az egész tervezetet elfo-
gadták, és e tárgyban rendeletet alkottak.

Megállapították, hogy a Minőségirányitási 
Program nagy segítséget jelent az oktatási in-
tézményekben dolgozóknak, mert pontosítja 
a fenntartó intézmény elvárásait, munká-
jukról ilyen alapon visszajelzéseket kapnak.

*

A településrendezési tervben lakótelkek 
kialakítására elképzelt területekről tárgyal-
tak. Az önkormányzatnak törvényes lehetősé-
ge, hogy lakótelkek kialakítása érdekében az 
erre a célra kiszemelt területekre, amennyi-
ben azok eladásra kerülnek, elővásárlási jo -
got jegyezhessen be. A testület elfogadta a ja -
vaslatot. (E tárgyban, tekintettel annak fon -
tosságára, következő lapszámunkban részle-
tekre kiterjedő cikket jelentetünk meg.)

*

Lumei Sándomé ismertette a Szigetbecse 
Község Önkormányzatának honlapjára vo-
natkozó terveket. A testület elfogadta a 
javaslatot, hogy készüljön ilyen honlap, költ-

ségeit az önkormányzat költségvetéséből 
biztosítja.

*

A polgármester ismertette a beadott pályá-
zatok eredményét. Sajnos az iskolabővítés 
célját szolgáló pályázatot -  bár azt kifo-
gástalan tartalommal és formában adták be 
-forráshiány miatt mégis visszautasították.

Az útfelújítás viszont szabad utat kapott, 
így a pályázatban szereplő utakat (Napsugár 
út, Lórévi út, Balassi tér, Fortuna köz) 9,7 
millió Ft értékben felújítják a pályázati pénz 
felhasználásával. Az építés ebben a hónap-
ban megkezdődik.

A közalapítvány két pályázatot adott be, 
mindkettő nyertes lett.

*

A Balassi téren 2,9 millió Ft-ért megépült 
a nagyon szép játszótér. Június 4-én ünnepé-
lyesen átadták a legilletékesebbeknek, a 
gyermekeknek, akik az ünnepségen kedves 
műsorral köszöntötték az építőket.

*

A járdaépítés folytatásáról számolt be a 
polgármester. A munkálatok rendben fo ly-
nak, és az adott héten befejeződnek. A 
testület beleegyezését adta ahhoz, hogy az 
eredeti tervben nem szereplő, de erősen 
igénybe vett, nagyon rossz állapotban lévő 
járda a Balassi térnek a Kis utcától a Maká-
di útig terjedő szakaszán (92 m hosszban) is 
megépüljön. Ennek költségét a költségvetés 
általános tartaléka terhére biztosítják. Arról 
is határoztak, hogy miután a járdaépítés 
Szigetbecsén (más településekkel ellentét-
ben) önkormányzati pénzből történik, amen-
nyiben ezt a járdát valaki megrongálja, 
annak a helyreállítás költségeit meg kell 
térítenie.

*

Az iparűzési adóbevallásokról, azok 
ellenőrzéséről hangzott el tájékoztató. A 
költségvetésben 10 millió Ft bevételt ter-
veztek ebből. (Szigetbecsén 48 magánvál-
lalkozó és 50 kft. -  bt. működik.) A jegyző 
bejelentette, hogy a jövőben -  először idén 
ősszel -  évente 10 vállalkozót ellenőriznek 
jogász közreműködésével.

*

Kóbor kutyák okozta veszélyről tanácskoz-
tak a képviselők. Úgy határoztak, hogy 
megállapodást kötnek egy az ebeket 
törvényeknek megfelelően befogó társaság-
gal. Ez évente négy alkalommal összegyűjti
Szigetbecsén a kóbor kutyákat.

*

A Szerb Színház igazgatója meghívta a 
képviselő-testület és Szigetbecse lakóit júni-
us 26-án a lórévi falunap keretében rende-
zendő előadásukra. A testület döntött arról, 
hogy 15.000 Ft-tal támogatja a lórévi falunap 
rendezését.

*

Utoljára az augusztus 28-ra tervezett szi-
getbecsei falunappal kapcsolatos időszerű 
kérdésekről tárgyaltak.

Felhívás gyomtalanítás 
végrehajtására

A növényvédelemről szóló 2000. évi 
XXXV. tv. 5. § alapján a termelő, a föld-
használó köteles minden olyan kárositó -  
így a gyomok ellen is védekezni, amelyek a 
szomszédos földhasználók, illetve termelők 
növénytermelési, növényvédelmi biztonsá-
gát vagy az emberi egészséget bármely mó-
don veszélyeztetik.
Az 5/2001. FVM rendelet szerint a gyom-
növények ellen kötelező a védekezés, külö-
nösen a parlagfű, selyemkóró és az aranka 
fajok ellen, melyet a virágzás előtt kell vég-
rehajtani. A védekezési kötelezettségüket 
megszegő tulajdonosokkal, földhasználók-
kal szemben növényvédelmi bírság szabha-
tó ki, melynek összege 20.000 -  2.000.000 
forint között alakulhat, emellett a törvény
7. §-a közérdekű védekezés elrendelését is 
lehetővé teszi, melyet a hatóság a tulajdo-
nos, illetve a földhasználó költségére vé-
geztet el.
Mindezek alapján felhívjuk a lakosságot és 
az üdülőket a szükséges mechanikai (első-
sorban kaszálás) és vegyszeres gyommen-
tesítés végrehajtására.
Földterületeink és közvetlen környezetünk 
gyommentessége mindannyiunk közös ér-
deke! Polgármesteri Hivatal

Tilos az égetés!
A levegő védelmével kapcsolatos 21/2001. 
(II. 14.) számú Kormányrendelet II. §-a 
szerint: Hulladékok nyílt téri égetése, va-
lamint lábon álló növényzet, tarló, illet-
ve növénytermesztéssel összefüggésben 
keletkezett hulladék égetése tilos!
A rendelet célja a környezeti levegő minő-
ségének tartós és hatékony megóvása és ja-
vítása, az emberi egészség védelme, és a 
környezet állapotának megőrzése.
Kérjük a Tisztelt Lakosságot és a Tisztelt 
Üdülőket, hogy saját érdekünkben tartsuk 
be ezeket a rendeleteket.
A keletkezett növényi hulladékok kom-
posztálhatok, vagy esetleg zsákba gyűjtve a 
szemétszállítás napján tegyék a kuka mellé. 
A rendelet megszegése esetén a szabály-
sértési bírság 100.000 Ft-tól 500.000 Ft-ig

terjedhet. Polgármesteri Hivatal
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„Eljön majd a nap, amikor megéljük, hogy a két hatalmas csoportosulás, az Amerikai Egye-
sült Államok és az Európai Egyesült Államok kezet nyújtanak egymásnak az Okét elválasztó 
óceán fölött, és azon keresztül termékek cserélnek gazdát, kereskedelem és ipar virágzik. ”

Victor Hugo

Kőszeg határok nélkül és &zigetbecsével ünnepeit
Európai uniós túra 2004. május 1-jén

kissé megerőltető 
volt, de mindenki 
sok-sok élménnyel ért 
a célba. Csak ízelítőül

tak a határra mindkét oldalról, hogy ott 
együtt éljék át a határnyitást -  az önfeledt 
szabadság érzését. Kézfogás és mosoly 
kísérte a találkozást. A határátkelőnél külföl-
di delegációkat köszöntöttek, művészek ad-
tak színvonalas műsort (Hajnalcsillag Nép-
táncegyüttes, magyar és 
osztrák városi fúvószeneka-
rok, Kőszeg mazsorett- 
együttese). A csatlakozás 
perceiben „Szigetbecse” cí-
meres zászlóját lengetve az 
unió himnuszát, valamint a 
két ország himnuszát elérzé- 
kenyülve és meghatódva 
hallgattuk, majd gyönyör-
ködtünk a tűzijáték során 
keletkezett hatalmas fény- 
és színvilágban. Ezek a bol-
dog pillanatok örökre emlé-
kezetünkbe vésődtek, nem 
lehet elfelejteni! Ezután 
visszajöttünk a városba.
Látjuk, hogy a főtéren em-
berek mulatnak, táncolnak,

a látványból: a Kősze-
gi-hegység az egész 
Dunántúl legmaga-
sabb része (írott-kő 

884 m), a Keleti-Alpok nyúlványa. A vi-
szonylag kis területen több 6-700 méter ma-
gas hegy van: Kendig (726 m), Zeiger-hegye 
(662 m), Óház (609 m), Kalaposkö (607 m). 
Kiterjedt fenyő-, bükk- és tölgyerdei vannak, 
déli peremvidékén jelentős szelídgesztenyé-

sek találhatók. Sokféle erdei gyümölcs 
terem: áfonya, málna, szamóca, szeder. Kö-
zel 200 gombafaj él itt. Nem ritka látvány a 
nagyvad: vaddisznó, őz. Legszembetűnőbb 
az énekesmadarak nagy száma és fajtagaz-
dagsága. Hazánkban csak itt él az alpesi gőte. 
A látvány, a panoráma kápráztatóan szép 
volt.

A határátlépésnél osztrák határőrök fogad-
tak bennünket. Elegendő volt a személyi iga-
zolványt felmutatni. Sőt egyik társunk, aki a 
buszon hagyta a papírjait, a határőrök jóindu-
latának köszönhetően, papírok nélkül lép-
hette át a jelképes államhatárt. Felemelő ér-
zés volt útlevél nélkül átlépni a határt, s arra 
gondolni, hogy az európai országok termé-
szeti értékeit már mi is szabadabban csodál-
hatjuk, élvezhetjük, s annak megvédését ta-
nulhatjuk a szomszédos országoktól. Ugya-
nis van még mit tanulnunk, van még mit ten-
nünk. A határvonalat átlépve a különbség 
szembeötlő. Felsőszénégető kis határ menti 
osztrák falu. A település és környezetének 
tisztasága, rendszeretete példamutató kell, 
hogy legyen számunkra is. A természet cso-

dája folytán kialakult szép 
környezetünket, értékeinket 
csak úgy tudjuk megtartani 
az utókor számára, ha azt 
folyamatosan védjük, óv-
juk, a rongálok ellen fellé-
pünk.

E nap számunkra feledhe-
tetlen élményt hozott. Bí-
zunk benne, hogy a csatla-
kozás napján Szigetbecse 
községünket méltán képvi-
seltük Kőszegen.

Sziget-csücske
Természetbarátok

Egyesülete

Victor Hugo és még számtalan művész, 
politikus, tudós hasonló gondolatát magun-
kévá téve és ennek szellemében indult el 
egyesületünk 45 fővel Kőszegre, hogy az 
uniós csatlakozás óráit már a határon ünne-
pelje -  stílusosan -  túrával egybekötve.

Szigetbecséről nagy izgalommal és vára-
kozással indultunk el hazánk egyik legszebb 
tájára, a nyugat-magyarországi peremvidék-
re, Kőszegre és környékére. Lelkesedésünk 
nem volt hiábavaló, Kőszeg valóban „határ-
talanul” ünnepelt. Sötétedéskor kis csapa-
tunkkal együtt emberek százai gyalog indul-

zenekar húzza a talpalávalót. Csatlakoztunk 
mi is a vidám tömeghez. Együtt táncoltunk 
és énekeltünk. Külön köszöntötték a csapa-
tunkat, barátságok születtek a becsei és a 
kőszegi emberek, valamint az odalátogató 
turistatársak között.

Május 1-jén reggel korán volt ébresztő, 
mert túrázni készültünk. így mi is csatlakoz-
hattunk a kőszegi Bányász fúvószenekar fel-
vonulásához. Ezt követően indultunk el a 23 
km-es túrára, melynek útvonala: Kőszeg -  
Kálvária -  Óház-tető -  Kopasz-Kendig -  
Hörmann-forrás -  írottkő — Nagy Szarvaskő

Felsöszénégetö 
(Ausztria). A teljesít-
ménytúrán több mint 
ezer ember indult az 
ország minden részé-
ről. A résztvevők egy 
szép pólót kaptak 
ajándékba. A kijelölt 
útvonal első szakasza
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Kísérje útjukat szeretet!
Az élet rendje, hogy az emberpalántából, a 

magatehetetlen csecsemőből kicsi gyermek, 
majd kamasz, végül felnőtt legyen. A szülői 
gondoskodás és az iskola vezeti végig ezen a 
nehéz, de szép akadálypályán az embert. Az 
óvoda után az általános iskola adja meg a 
„kezdő sebességet”. Minden gyermek meg-
határozó élménye az a nap, amikor átlépi az 
iskola küszöbét, majd az a nap, amikor nyolc 
év után testben, tudásban gyarapodva elbal-
lag, elbúcsúzik tanároktól, osztálytársaktól, 
barátoktól, a meghitten ismerős iskolától, 
hogy új helyen tanuljon, újabb tudás birtoká-
ba juthasson.

Az idei nyolcadikosoknak is át kell lép-
niük ezen a fontos határvonalon, de 
helyzetük mégis eltér elődeikétől. A ma bal-
lagok útja ismeretlen világba vezet: szabad, 
független ország polgáraiként, egyenrangú 
tagjai egy 25 nemzet összefogásából alakult 
uniónak, és itt, ezen az ismeretlen terepen 
kell majd helytállniuk.

Szigetbecsén idén 19 fiatal -  11 leány és 8 
fiú -  lép át három határvonalat: kilép a gyer-
mekkorból, a jövőjét sok tekintetben megha-
tározó döntést hoz a továbbtanulásáról annak 
tudatában, hogy ez a jövő az Európai Unió-
ban nyithat számára nagyszerű távlatokat.

Csoba Attiláné -  Kriszta néni -  első ízben 
búcsúzik olyan gyermekektől, akikkel már 
hét éve szoros kapcsolatban áll. Másodiko-
sokként napközis tanáruk volt, a III., IV. 
osztályban matematikát oktatott nekik, az V. 
osztálytól pedig osztályfőnökük lett. Az ö 
gondolatait jegyeztük le a ballagás előtt.

„Nagyszerű közösséggé kovácsolódtunk, 
és ebbe a gyermekek szüleit is bele kell érte-
ni. Végtelenül hálás vagyok nekik, mert nem 
tudtam olyat kérni, hogy ne segítettek volna. 
Az oktató-nevelő munkában mindig partnere-
im voltak. Korban is közel állunk egymáshoz, 
és két saját gyermekem mellett az osztály 19 
tanulóját is családom tagjaként szerettem. 
Erezték is ezt a gyerekek, megható igyekezet-
tel próbáltak megfelelni elvárásaimnak. A 
nagy „család” együttműködésének is kö-
szönhető, hogy 15 gyerek az első helyen meg-
jelölt iskolába nyert felvételt, tehát jó l ítélték 
meg a képességeiket. Vannak akik -  sikeres 
felvételi után! -  nyelvi gimnáziumban tanul-
nak elsősorban német és angol nyelvet. A fia -
taloknak jó  lehetőségeik vannak: ösztöndí-
jak, pénzbeli juttatások járnak a tanulmányi 
eredményeik figyelembevételével, nyelvvizs-
gával, jogosítvánnyal végezhetnek stb.

Igyekeztem felkészíteni a gyermekeket és a 
szülőket is az újfajta követelményekre, mégis 
féltem őket az egyre keményebbé váló tere-
pen rájuk váró nehézségektől, a pofonoktól, 
amit tölünk nem, de az ún. nagybetűs életben 
meg fognak kapni...

A szülök felelőssége is megnőtt. Fel kell 
mérniük, mi szolgálja leginkább a gyermekek 
javát, nem bizhatják csak rájuk a fontos dön-
téseket. Azt is látni kell, hogy a többség ko-
molyan tanul, tisztában van azzal, hogy a si-
kerekhez erőfeszítéseket kell tenni, de van-
nak, akik ezt még nem látják magukra nézve 
érvényesnek. Okét majd az első kudarcok, 
rossz osztályzatok döbbenthetik rá tévedé-
sükre.

Ezen a téren is nagy a család szerepe. Nem 
elég csak anyagi jólétet teremteni!

Osztályom 19 gyermekének a kezét most el 
kell engednem. Tudom, a búcsú nagyon ne-
héz lesz. A hangulatot már a szép anyák napi 
ünnepségünkön megtapasztaltuk mindannyi-
an. El is hangzott részemről és a ballagáson 
búcsúbeszédre készülő szülők részéről is, 
hogy szinte biztos, élőszóval nem tudjuk gon-
dolatainkat végigmondani a meghatottság-
tól, igénybe kell majd venni a technikát, a 
magnetofont.

Azt hiszem, hogy az országban minden ta-
nár, aki nyolcadikos fiókáit bocsátja szár-
nyukra, ugyanazt érzi, mint én. A gyerekek új 
helyzetben folytatják vándorlásukat a tudás 
országútján. A világ kitágult, a lehetőségek 
megnőttek, de ebben az új, izgalmas helyzet-
ben a helytállás is nehezebb lesz. El kell iga-
zodni az információáradatban, lépést kell 
tartani az egyre gyorsabb tempóban hala-
dókkal, a megszerzett tudást gyarapítani, ál-
landóan újítani kell. Megnőtt a számítástech-
nika és nyelvismeret értéke. Felkészültek, fe l-
készítettük-e minderre gyerekeinket? Megtet-
tünk minden tőlünk telhetőt, mégis féltő ag-
godalommal tekintünk a most elballagok 
után.

Kísérje őket útjukon szeretetem. ”

Búcsú az iskolától
Gondolatok ballagás idején

Nagy Regina
„Első osztályosként a nyolcadikosok óriá-

soknak tűntek számomra, de most, végzős-
ként már mindent másképpen látok. Néha el-
tűnődöm azon, amikor néhány elsős elmegy 
mellettem: vajon én is ilyen kicsi voltam? Ez 
a nyolc év számomra sokat jelent. Kriszta 
nénitől, osztályfőnökünktől, tanultuk a leges- 
legtöbbet. Nemcsak a matek rejtelmeibe ve-
zetett be, de megtanított arra is, hogyan le-
gyünk jószívüek, igazságosak, mondjunk 
mindig igazat. Ha így tettünk, következetesen 
kiállt mellettünk."

Taligás Tamás
„Bennem ez a nyolc év, sőt az óvoda is 

fontos helyet foglal el, hiszen itt és ekkor vál-
tam kisgyerekből kamasszá. Az évek során 
szinte testvéreknek éreztük egymást. Rossz 
lesz a válás! "

Kovács Ivett
„A versenyeken: papírgyűjtésben, vas-

gyűjtésben, sportnapon szép eredményeket 
értünk el. Emlékezetes siker volt az uniós 
plakát elkészítése és a tavalyi ballagok bú-
csúztatása. Ezekre a sikerekre, tanáraimra, 
osztálytársaimra fogok nagy szeretettel 
visszaemlékezni. ”

Horváth Orsolya
„Sohasem felejtem el azt, mikor először 

jöttem iskolába. Itt minden olyan furcsa volt. 
Nagyok voltak a méretek, én pedig olyan ki-
csi... A legnagyobb kérdés az volt, ki mellett 
fogok ülni és hol? Most pedig már búcsúzom 
az iskolától, új helyre kerülök, és ezek a kér-
dések újra felmerülnek bennem."

I
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Jakab Kornél Leander
„A legfájóbb az egészben, hogy örökre el 

kell hagynom ezt az iskolát. Nekem nagyon 
fog  hiányozni, hiába is nem mutattam ki, de 
ez így van, mert belül így érzem az egé-
szet... "

Rigó Dalma
„Egy kicsit rossz volt az első osztályban, 

mert nem ment nagyon a matek, de miután 
Kriszta néni kezdte tanítani, már másként 
álltak a dolgok. ”

Jónak Roland
„A nyolc év alatt sok tanárral megismer-

kedtünk, és mindegyiktől érdekes dolgokat 
tanultunk. Összességében jó  volt ez a nyolc 
év, de egyszer mindennek vége van. "

Virág Bettina
„Egyik szemem sir, a másik nevet! Nagyon 

várom a ballagást, holott tudom, elveszítem 
egykori osztálytársaimat, barátaimat. Krisz-
ta néni is nagyon fo g  hiányozni, ő tanított 
meg felelősségtudatra. Akármit tettünk, tud-
tuk, hogy rá mindig számíthatunk, mert na-
gyon szeret bennünket! A mai napig szeretek 
ebbe a suliba járni, és soha nem fogom elfe-
lejteni. De nézzünk előre! Ha később találko-
zunk, büszkék teszünk egymásra, hogy vittük 
valamire. ”

Farooq Tahira
„Én régen nem szerettem a biológia órá-

kat, de most már rájöttem, hogy ez a tárgy 
egyáltalán nem unalmas, szinte ez lett a ked-
venc tantárgyam. A másik a német, ezért aka-
rok német gimnáziumban továbbtanulni. Az 
is lehet, hogy Németországban fogok lakni, 
de ez majd elválik. "

Wágner Barbara
„A hatodik osztályban elnyertük a Kupát. 

Minden gyerek egy hétre hazavihette, hogy 
megmutassa szüleinek, rokonainak. Most, 
hogy közeledik az év vége, érezzük, már nem 
sokat leszünk együtt. Nagyon hamar eltelt ez 
a nyolc év!"

Kovács Dániel
„Két éve egy nagy pesti iskolából jöttem 

ide. Furcsa volt, hogy itt milyen kevés a diák, 
a tanár, és hogy mindenki ismer mindenkit. 
Összehasonlítva mindkét iskolának vannak 
előnyei és hátrányai. Ami a leglényegesebb 
szerintem az, hogy a pesti iskola pörgösebb, 
a becsei pedig barátságosabb. ”

Tapodi Tímea
„Sohasem fogom elfelejteni azt, amikor 

először léptük át az iskola kapuját. Akkor mi 
voltunk a legkisebbek, most pedig ránk néz-
nekfel a kisebbek. Egyre közelebb kerülünk a 
nagy naphoz, a ballagáshoz. A búcsú néha 
fáj, de az iskoláról mindig szép emlékeket fo -
gok őrizni."

Pálfalvi Judit
„Számomra ez az iskola a második otthont 

jelenti. Ez az a hely, ahol nagyon sok min-
dent megtanultunk. Emlékszem, hogy ha 
igaztalanul bántották az osztályt, Kriszta né-
ni kiállt mellettünk, de ha mi voltunk a bűnö-
sök, tőle is megkaptuk a megérdemelt fejmo-
sást. Neki köszönhető, hogy az utolsó évben 
mindenki megpróbálta kihozni magából a 
legjobb eredményt, és végül megtalálta a to-
vábbtanuláshoz a számára legmegfelelőbb 
iskolát. ”

Lukács Virág
„Már csak pár nap van hátra, és végleg 

itthagyjuk az iskolát, aminek olyan sok min-
dent köszönhetünk. Gyakran nem úgy visel-
kedtünk, ahogy kellett volna, de Kriszta néni 
mindig kiállt mellettünk. Fogta a kezünket és 
mellettünk állt, ha szükségünk volt rá. Köszö-
nök mindent a tanároknak és ennek az iskolá-
nak. Örülök, hogy nyolc éven át ebbe az isko-
lába járhattam. ”

Wágner János
„Itt szerettem meg a történelmet, és ebből 

mindig jó  jegyet szereztem. Két évet jártam 
röplabdázni, és most már elég jó l megy. Vol-
tunk sok foci versenyen, és mindig szép ered-
ményeket értünk el. Legjobban ezekre a sike-
rekre szeretek emlékezni. ”

Az év tanulója
Szigetbecse Községért Közalapítvány 

„Az év tanulója” díjat 2004. évben 
Horváth Orsolya részére ítélte oda, aki 
oklevelet és pénzjutalmat vehetett át. 
Gratulálunk.

Horváth
Orsolya

1989. július 
13-án szüle-
tett Buda-
pesten. Egy 
három gyer-
mekes csa-
lád első 
g y e rm e k e -
ként került 
be az iskolánkba. Rendezett családi hátte-
ret tudhat a kislány maga mögött, nagy-
szüleivel és szüleivel közös lakásban él. 
Az édesanyja 8 éven keresztül folyamato-
san figyelemmel kísérte gyermeke tanul-
mányi előmenetelét. A pedagógusokkal 
mindvégig együttműködő volt. Az azonos 
szülői és iskolai elvárás eredményeként 
Orsi tisztelettudó kamasszá cseperedett.

Tanulmányi munkája a 8 év folyamán 
végig kiemelkedő volt. Több tanulmányi 
versenyen is részt vett, ezekben rendszere-
sen előkelő helyezéseket ért el, amivel ö is 
hozzájárult iskolánk hírnevének emelésé-
hez.

A közösségi munkák szervezésében és 
végrehajtásában is az élen járt. Osztálytár-
saival kiegyensúlyozott volt a kapcsolata, 
hallgattak rá a többiek, akiket csendes sza-
vával irányítani tudott. Az osztály által kö-
zösen megtartott rendezvények szervezé-
sében és lebonyolításában mindig haszno-
san, aktívan vett részt.

A tanáraival és tanulótársaival segítő-
kész, figyelmes volt mindvégig. Munkáját 
megbízhatóan, lelkiismeretesen és ponto-
san végezte. Mindenben számítani lehetett 
rá.

Pemmer Viktória
„Nem felejtem a közös táborozásokat, akár 

víz mellett, akár a hegyek közt jártunk. Leg-
jobb volt, hogy együtt lehettem a barátaim-
mal. Együtt készültünk a karácsonyi ünnep-
re, az évnyitóra, köszöntöttük az elsősöket, 
búcsúztattuk a nyolcadikosokat. Tetszett a 
munka, mert láttam, hogy az osztály együtt, 
közösen, csapatmunkában dolgozik. Remé-
lem, hogy mindenki megtalálja a helyét az 
életben. Megtartom az iskola, a társak, a ta-
nárok emlékét. A gondolatokat mindig fe l-
idézhetem magamban, nézhetem a fényképe-
ken a mosolygó, kedves arcokat. "

A 2003/2004-es tanévben 
kitűnő tanulmányi eredményt elért tanulók

1. osztály Áj Erika, Fekete Máté, Gulyás Bálint, Lindner Anna,

Sós Soma, Zsilvölgyi Márk

3. osztály Fási Bendegúz, Kelemen Zita, Nagy Alexandra, Nagy Rebeka

4. osztály Jakab Alexandra, Jónak Dávid, Nagy Gergely, Pataki Donát

5. osztály Sánta Martina, Kis Katalin

6. osztály Csoba Nikolett, Kölesdi Gábor, Lumei Dániel,

Pállinger Franciska, Szalai Simon 

8. osztály Horváth Orsolya, Nagy Regina
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Levél a polgármestertől

Vigyázzunk együtt értékeinkre!

Községünk lakói, az idelátogatók egyként tapasztalják, hogy Szigetbecse folyamatosan, 
egyenletesen fejlődik, szépül. Évről évre több tucat fejlesztésről számolhatunk be, terveinket 
megvalósítjuk, a község egésze szép, rendezett. Mindezt közös vállalásként, a közösség pén-
zéből, összefogásából hoztuk és hozzuk létre. A fejlődés érdekében munkálkodnak a tisztség- 
viselők, a képviselők, akik minden esetben megtapasztalják a szigetbecseiek segítőkészségét, 
megértését. Közös volt a munka, és közösen élvezzük annak eredményét.

Most azért fordulok Szigetbecse lakóihoz, ehhez az összetartó közösséghez, mert az utób-
bi időben megszaporodtak a vandál rongálások. Szinte hetenként -  többnyire a hétvégeken -  
történnek ezek az elkeserítő események, a közösségi értékek rongálása, tönkretétele. Néhá-
nyat felsorolok ezek közül.

• Buszvárók, villamos szerelvények összefirkálása.
• Közlekedési táblák kihúzása, félredobása, elhajlítgatása.
• A művelődési házban, a strand épületnél ablakok betörése.
• Buszfordulóban egy fa felgyújtása.
• Zúzalékos útjainknál motorkerékpárral kipörgetik az anyagot.
• A sportpálya lelátójánál 16 db betonlapot (50 x 50 x 6 cm) felszedtek, összetörtek és 

szétdobáltak.
Szomorúan vagyunk kénytelenek számba venni ezeket az értelmetlen rongálásokat, még 

elkeserítőbb, hogy ezeket a garázdaságokat -  nem alaptalan feltételezések szerint -  a mi 
gyerekeink, unokáink hajtják végre...

Az eredményeket, fejlesztéseket, a község szépítését sok gonddal, munkával, de mindig 
Önökkel együtt, közösen valósítottuk meg, és a jövőben is így szeretnénk a munkát folytat-
ni. Ezekkel a gondolatokkal eltelve fordulok Önökhöz: fogjunk össze a közösség értékeinek 
megőrzésében is. Érezze ezt mindenki kötelességének, legyen bátorsága jelezni, ha a 
közösségi tulajdont, közös értékeinket rongálják.

Munkaidőben a Polgármesteri Hivatal számán (513-510), 
azon kívül pedig bármikor a lakásom telefonján (417-743) jelezhetik, 

ha garázdaságot tapasztalnak.
A képviselő-testület nevében is kérek mindenkit, hogy együtt -  ha lehet, neveléssel, ha 

kell, törvényes szigorral -  akadályozzuk meg, hogy a közösen létrehozott értékeinket felelőt-
len, garázda, rosszindulatú, a közösség eredményét semmibe vevő személyek tönkretegyék.

Bízom eddig is sokszor megnyilvánuló segítőkészségükben.
Tisztelettel: Magasitz Lajos

polgármester

Anyakönyvi hírek

5r? Elhunytak

Schwarcz Józsefné szül. Lajtos Margit
2004.04.19. é ltő l évet 

Balog Lászlóné szül. Góman Erzsébet
2004.05.21. élt 62 évet

S zü le tés

2004. május 4.
Kiss Csaba és Méri Erzsébet 

gyermeke ZSOMBOR
2004. május 5.

Dénes András és Varga Rita Szabina 
gyermeke VIRÁG

Házasság

Ildikóés Nyúl Tivadar
2004. április 16-án házasságot kötöttek

Házasságkötésük 
60. évfordulóját ünnepelték 

2004. április 23-án 
Schwarcz József 

és Popovics Mária

Házasságkötésük 
50. évfordulóját ünnepelték 

2004. április 19-én 
Brodmann Mihály 
és Szabó Erzsébet

A családtagokon kívül 
Szigetbecse lakossága, az önkor-
mányzat nevében Magasitz Lajos 
polgármester és Losonczy Béla 
jegyző is köszöntötte, és sok 
boldogságot kívánt 
az ünnepeiteknek.

Az állatvédelem is 
környezetvédelem

Az előző lapszámban olvashattuk, hogy 
elkészült a község környezetvédelmi prog-
ramja. Ebbe az állatvédelem is beletartozik. 
Annál is inkább, mert ez év április 25-én 
életbe lépett az állatvédelmi törvény. Ezért is 
írok most arról, amit a Fazekas Mihály 
utcában tapasztalunk.

Mintegy három éve tucatjával pusztulnak 
el a macskák. Ez év március végétől hús- 
vétig bezárólag ismét 6 macska pusztult el.

Először patkányméregre gyanakodtunk. 
Az állatorvos azonban megállapította, hogy 
a megvizsgált állatokkal nem patkányméreg, 
hanem szerves foszforsav tartalmú rovarölő 
szer végzett. Az egyedek mindegyike 
ugyanazon tünetek kíséretében múlt ki. 
Elgondolkodtató... Hogyan kerülhet a macs-
ka szervezetébe halálos adagban szerves 
foszforsav tartalmú rovarölő szer?

Az állatok pusztulása is figyelmeztetés: 
aki méreggel dolgozik, az nagyon körülte-
kintően bánjon a szerrel, tartson be minden 
előírást! Kiemelt figyelmet fordítson arra, 
hogy semmilyen háziállat ne férhessen 
hozzá.

A macskát az ember évszázadokkal ezelőtt 
háziasította, mert felismerte, hogy a kárté-
kony rágcsálók hatékony ellenfele. Mivel mi 
emberek megszelídítettük, felelősséggel is 
tartozunk irántuk.

A macskát -  a kutyával ellentétben -  nem 
lehet sem bezárni, sem pórázon tartani. Ter-
mészeténél fogva önmaga jelöli ki vadászte-
rületét. Szabadon mozogva felkutatja és el-
pusztítja a kártékony rágcsálókat. Figyeljünk 
jobban erre a kedves, hasznos, jámbor 
jószágra!

Hoffmann Gáspárné 
Fazekas Mihály utca
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Önbizalom és együttműködés!
Az európai uniós csatlakozásunk -  május

1. -  és az európai uniós parlamenti képvise-
lő-választás -  június 13. -  között kértünk 
tájékoztatást Bukovszky Istvántól, aki egyike 
a térségünket a megyei közgyűlésben 
képviselőknek. Ezt a feladatot már három 
választási ciklusban, (kétszer ellenzékben) 
látja el. Jelenleg is a megyei közgyűlés 
MSZP frakciójának vezetője.

„A közgyűlés 2002 decemberében alakult, 
és örömmel mondhatom, hogy kezdettől 
fogva itt legfőképpen a pártcsoportok közöt-
ti együttműködés a meghatározó. A viták 
szakmai jellegűek. Először fordult elő, hogy 
a koalíciós frakciók létszámánál nagyobb 
arányban, vagyis ellenzéki szavazatokkal is 
választották meg a tisztségviselőket!

Költségvetésünk „feszes”, a működőké-
pesség biztosítása mellett elsődleges szem-
pont a takarékosság. 15-ről 10-re csökkent a 
bizottságok létszáma, működésük olcsóbb és 
hatékonyabb lett!

Idén a működéshez nem, kizárólag az 
európai uniós lehetőségekhez szükséges 
önerő biztosítása érdekében vesz fel a megye 
hitelt. Ebben közmegegyezés alakult ki a 
pártkoalíciók között.

A megye több pályázatot nyújtott be.

Néhány Szigetbecsét is érintő nagy 
beruházás folyik megyei pénzekből -  pl. a 
kistarcsai kórház felújítása, a ráckevei Ady 
Endre Gimnázium felújítása, két tanterem-
mel való bővítése. Az intézményvezetők 
nagyobb hatáskört kaptak. Az önálló 
kötelezettségvállalás összegét 100.000 Ft-ról 
1,5 millióra emeltük.

Szeretném kihangsúlyozni, hogy a megyei 
közgyűlésben nem olyan a hangulat, mint az 
Országgyűlésben. Itt szakmai viták folynak, 
szakmai előterjesztéseinket sok esetben az 
ellenzék is támogatja!

Minden évben civil szervezetek számára is 
biztosítottunk pályázati lehetőséget. Öröm-
mel mondhatom, hogy Szigetbecse az idén 
két pályázati lehetőséget is sikerrel használt 
ki: gyermekek üdültetésére 300.000.- Ft-ot, a 
Szigetbecse Községért Közalapítvány céljára 
200.000 Ft-ot nyert.

Örömmel számolhatok be arról, hogy a 
Gyermek, Ifjúsági és Sport Minisztérium 
delegált a 18 tagú Közép-Magyarországi 
Régió Tanácsába (Pest megye és Budapest). 
Itt is volt és lesz számomra lehetőség, hogy 
elérjem, hogy a jelentős -  másfél, két mil-
liárd forintos -  támogatási összegből Sziget-
becse is részesüljön. Igen jó a kapcsolatunk a

község polgármesterével, képviselőivel, 
ezért is támogathatom sikerrel törekvéseiket.

Talán elcsépelt a mondás, de igaz: az euró-
pai uniós tagság hazánk számára óriási 
lehetőség! A közvetlen eredmények talán 
kevésbé gyorsan válnak észlelhetővé, de a 
tagság elsősorban a fiatalok számára nagy-
szerű távlatokat nyit. Optimista vagyok és 
hiszem, hogy a társadalom mai megosz-
tottsága ellenére az emberek hamar rájönnek 
arra, hogy ezt a szekeret együtt kell tolni! Az 
Európai Parlamentben a frakciók filozó-
fiájuknak megfelelően az egyes kérdésekben 
máshová helyezhetik a hangsúlyt, de az 
elsődleges szempontnak az ország egészének 
érdekét kell tekinteni. Akik ezt meg tudják 
valósítani, azok lesznek sikeresek! Hiszem, 
hogy képesek vagyunk tanulni mások ered-
ményeiből és hibáiból is.

Fontos, hogy végre jogos önbizalommal, 
egy erős közösség egyenrangú tagjaiként 
munkálkodjunk a békés fejlődésért, a ha-
ladásért.

Ez az önbizalom lehet a siker legfontosabb 
záloga.

Bukovszky István

Tájékoztató
Mellékvízmérő felszereléséről csatornabekötés esetén 

(30/2004. (II. 28.) Kormányrendelet alapján)

Csatornabekötés esetén lehetséges ún. 
mellékvízmérő beépítése, melyen keresz-
tül mérhető a szennyvizet nem tartalma-
zó víz (kerti locsolás, állatok itatása) 
mennyisége. Az alábbiakban a KEVE- 
VÍZ Kft. ad erről tájékoztatást.

Mellékvízmérő felszerelésének ioei és 
műszaki feltételei:

A rendelet megjelenését követő mellék- 
vízmérő beszerelések esetén a rendeletben 
foglaltak maradéktalan betartását kérjük 
azoknál a fogyasztóknál, ahol csatornabekö-
téssel kapcsolatban a szolgáltatói szerződés 
megkötésre került, vagy a vízmérő átvétellel 
egyidejűleg megkötésre került.

Mellékvízmérővel beépíthető helyek: ki-
zárólag olyan vízcsapoknál, ahol a felhasz-
nált vízből nem keletkezik szennyvíz, így 
különösen: locsolási célú udvari kifolyó-
csapnál, állattartás esetén itatásra alkalmas 
vízcsapnál, istállóban fagyvédett helyen.

Mellékvízmérő típusa: a fő vízmérővel 
megegyező hitelesített „B” pontossági osz-
tályú 13 mm-es többsugaras vízmérő (pl. 
MOM 13-as OPTIMA, vagy ZENNER víz-
mérők).

Vízmérő beépítésének műszaki feltétele:
A vízmérő helyének megválasztására 

igény esetén díjtalan szakmai tanácsot 
adunk.

A beépítés föld felett vízszintes beépítés-
sel készülhet, a vízmérőt megelőző és köve-
tő egyenes cső hosszának minimum 15 sze-
res cső átmérőjűnek kell lennie (pl. 3/4 ” -os 
cső esetén 28-28 cm).

A vízmérő az átvételt követően kft.-nk ál-
tal plombázásra kerül.

A vízmérő a megrendelő tulajdonába ke-
rül, így állagának megóvása, a rendelet sze-
rinti időpontokban történő hitelesítése, 
fagyvédelme a tulajdonos feladata.

Csatomadii számlázás:
Az ingatlanra a csatornadíját a mellékvíz-

mérőn mért vízmennyiséggel csökkentetten

számlázzuk. A mellékvízmérő leolvasási, 
nyilvántartási, számlázási, adminisztrációs 
havidíja 2004-ben 115 Ft/hó.

Mellékvízmérő alkalmazása esetén a 10 
%-os locsolási kedvezmény nem jár.

Mellékvízmérő felszerelése:
A rendelet mellékletének III. pont 1. és 2. 

pontja szerint benyújtott és elfogadott ok-
mányok alapján a kivitelezés arra jogosult 
felelős szakkivitelező bevonásával meg-
kezdhető.

A szerelés készre jelentése után a besze-
relést a helyszínen ellenőrizzük, a vízmérőt 
plombázzuk, és megkötjük a megállapodást 
a mellékvízmérő használatára. (Ennek költ-
sége 7.200 Ft, melyet a helyszínen számlá-
zunk.)

A mellékvízmérő szakszerű beszerelését 
kft.-nk is vállalja. Általános esetben a teljes 
anyagköltség és munkadíj együtt 14.800 Ft 
+ ÁFA = 18.500 Ft.

További felvilágosítás, szerelés megren-
delés: KEVE-VÍZ Kft. 2300 Ráckeve, 
Dömsödi út 85. Telefon: 24/519-380, fax: 
24/519-381.

Fekete Tibor 
ügyvezető igazgató
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AZ EURÓPAI PARLAMENT TAGJAINAK VÁLASZTÁSA 
2004. június 13.

Tájékoztató adatok az európai parlamenti választás 
összesített eredményéről

A listát állító párt(ok) neve
Megszerzett

szavazat
% Mandátum

FIDESZ -  MAGYAR POLGÁRI SZÖVETSÉG 1 456 854 47,40 % 12

MAGYAR SZOCIALISTA PÁRT 1 054 368 34,31 % 9

SZABAD DEMOKRATÁK SZÖVETSÉGE 237 519 7,73 % 2

MAGYAR DEMOKRATA FÓRUM 163 891 5,33 % 1

MAGYAR IGAZSÁG ÉS ÉLET PÁRTJA 72 177 2,35 %
(5 % alatti 

lista)

MUNKÁSPÁRT 56 219 1,83 %
(5 % alatti 

lista)

MAGYAR NEMZETI SZÖVETSÉG 20 234 0,66 %
(5 % alatti 

lista)

SZOCIÁLDEMOKRATA PÁRT 12 191 0,40 %
(5 % alatti 

lista)

Gratulálunk

FIDESZ -  MAGYAR POLGÁRI 
SZÖVETSÉG
Elnyert mandátumok száma: 12 

Jelölt neve
1 DR. SCHMITT PÁL
2 DR. SZÁJER JÓZSEF
3 DR. SURJÁN LÁSZLÓ
4 DR. SCHÖPFLIN GYÖRGY
5 BARSINÉ PATAKY ETELKA
6 GYÜRK ANDRÁS
7 DR. BECSEY ZSOLT LÁSZLÓ
8 JÁRÓKA LÍVIA
9 GLATTFELDER BÉLA

10 DR.ŐRY CSABA
11 PÁLFI ISTVÁN
12 DR. GÁL KINGA

SZOCIALISTA PÁRT
Elnyert mandátumok száma: 9 

Jelölt neve
1 KOVÁCS LÁSZLÓ
2 DR. HORN GYULA
3 DR. LÉVAI KATALIN
4 HARANGOZÓ GÁBOR
5 DR. KÓSÁNÉ KOVÁCS MAGDA
6 DR. TABAJDI CSABA SÁNDOR
7 GULYÁSNÉ DR. GURMAI ZITA
8 DR. FAZAKAS SZABOLCS
9 HERCZOG EDIT

az Európai Unió parlamentjébe
SZABAD DEMOKRATÁK 
SZÖVETSÉGE
Elnyert mandátumok száma: 2 

Jelölt neve
1 DR. DEMSZKY GÁBOR
2 DR. SZENT-IVÁNYI ISTVÁN

MAGYAR DEMOKRATA FÓRUM
Elnyert mandátumok száma: 1 

Jelölt neve
1 DR. DÁVID IBOLYA

Kiadja Szigetbecse Képviselő-testülete,

Felelős szerkesztő: Pap Kornélia, Felelős kiadó: Losonczy Béla jegyző 
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